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w dniu 7 lipca 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego

Szanowny Panie Minstrze!
Zgodnie z rozporz¹dzeniem Rady Ministrów z dnia 21 czerwca 2011 r. w sprawie realizacji przez Agen-

cjê Rynku Rolnego zadañ zwi¹zanych z ustanowieniem tymczasowych nadzwyczajnych œrodków wspar-
cia rynku owoców i warzyw, zwanym dalej „rozporz¹dzeniem Rady Ministrów”, DzU nr 130, poz. 750,
Agencja Rynku Rolnego zaczê³a przyjmowaæ wnioski od rolników, którzy staraj¹ siê o unijne pieni¹dze za
warzywa, na przyk³ad ogórki, s³odk¹ paprykê, cukiniê, sa³atê, niesprzedane na skutek za³amania ich ryn-
ku w Europie spowodowanego panik¹ zwi¹zan¹ z zatruciami szczepem bakterii EHEC coli.

Problem polega na tym, i¿ sk³adaæ wnioski mog¹ tylko ci rolnicy, producenci, którzy spe³ni¹ jeden
z trzech warunków. Po pierwsze, dokonaj¹ tak zwanego zielonego zbioru, czyli zniszcz¹ swoj¹ produkcjê
poprzez wprowadzenie do gleby niedojrza³ych produktów albo przeznacz¹ na kompost niedojrza³e pro-
dukty z danej uprawy. Po drugie, nie bêd¹ zbieraæ. Oznacza to sytuacjê, w której z danego obszaru nie
pozyskuje siê produktów w celu dalszego handlu. Po trzecie, dokonaj¹ wycofania. Chodzi o wycofanie
warzyw ze sprzeda¿y, nieprzeznaczanie ich do sprzeda¿y. Czynnoœæ ta realizowana jest przez uznane or-
ganizacje producentów i producentów indywidualnych, które decyduj¹ o niewystawianiu na sprzeda¿
swoich produktów. Wycofania mo¿na dokonaæ tylko na rzecz uznanych przez Agencjê Rynku Rolnego
organizacji charytatywnych, na przyk³ad zak³ady karne, domy opieki spo³ecznej, Caritas itp.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Ministra z pytaniem: kto w takiej sytuacji odwa¿y siê odebraæ
pomidory lub ogórki, gdy powszechnie mówi siê, ¿e produkty te mog¹ byæ zara¿one bakteri¹?

Z powa¿aniem
Piotr Kaleta




